
 
 

Protokół nr 18/2016 
 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu 1 września  2016 r.  

w Urzędzie Miasta Inowrocławia   

 

............................................................................................................................... 

 

Przebieg obrad: 

Pani Anna Trojanowska -  Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej Rady Miejskiej Inowrocławia o godz. 1400 otworzyła Komisję  

i  po powitaniu  członków Komisji oraz zaproszonych gości stwierdziła,  

że zgodnie z listą obecności, w Komisji  uczestniczy 4 radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Porządek obrad: 

1. Informacje o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za pierwsze 

półrocze 2016 r. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag (za - 4), przystąpiono zatem  

do jego realizacji.  

 

Ad.1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia  

za pierwsze półrocze 2016 r. 

 

Mariola Styperek  – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego:  

Przedstawiła Informacje o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia 

za I półrocze 2016 r. wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej za I półrocze 2016 r. oraz o przebiegu wykonania planu 

finansowego Biblioteki Miejskiej i Kujawskiego Centrum Kultury za I półrocze 

2016 r.  Ponadto szczegółowo odniosła się do zagadnień z zakresu działania 

Komisji, tj. promocji i ochrony zdrowia, polityki prorodzinnej, w tym świadczeń 

rodzinnych i pomocy społecznej. 
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Pani Naczelnik poinformowała członków Komisji, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała informację Prezydenta Miasta 

Inowrocławia o przebiegu wykonania budżetu Miasta za I półrocze 2016 r. 

Przedstawione informacje i opinia RIO, stanowią załączniki  do protokołu sesji  

Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 26 września 2016 r. 

 

Anna Trojanowska: 

Otwieram dyskusję nad przedłożonymi sprawozdaniami. 

 

Andrzej Kieraj: 

Str. 3 – Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Zaawansowanie robót inwestycyjnych pkt. I.10: modernizacja ul. Kasztanowej –

plan 685 704,00, wykonanie 1 045,50 i procent realizacji 0,2.  Czy ta cyfra 0,2 

to jest jakiś błąd? Na co wydano 1 045,50 zł? 

 

Mariola Styperek  – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Dotyczy to aukcji elektronicznej przy przeprowadzaniu przetargu. 

 

Anna Trojanowska: 

Czy mają państwo jeszcze zapytania w tym punkcie? 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 

 

Przystępujemy do głosowania przedłożonych informacji. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem: 

 

- informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za pierwsze  

półrocze 2016 r., 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 2. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem: 

 

- informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za pierwsze  

półrocze 2016 r., 

 

głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 2. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem: 

 

- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Miejskiej  

im. Jana Kasprowicza w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2016 r., 
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głosowanie:    za – 2,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 2. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem: 

 

- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Kujawskiego Centrum 

Kultury  w Inowrocławiu za pierwsze półrocze 2016 r., 

 

głosowanie:    za – 4,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. informacje.   

 

Ad.2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Promocji Zdrowia w Wydziale 

Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Pani Kierownik przedstawiła  projekt uchwały  w sprawie uchwalenia Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2016-2019. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 3 do protokółu.  

Poprosiła o wprowadzenie do projektu uchwały  następujących autopoprawek: 

1. str. 23 tabela nr 17 w wierszu 3 wykreślić „w tym z wiersza 13”, 

2. str. 24 tabela nr 17 zmienić w wierszu „Liczba świetlic ogółem” – wartość 12 

na 17, 

3. dopisać w 5.1..1 „Cel główny Programu będzie…”. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu: 

„Program Wspierania Rodziny na lata 2016-2019 uwzględnia lokalne 

uwarunkowania i nakreśla kierunki działań w trzyletniej perspektywie. Celem 

programu jest tworzenie i doskonalenie systemu wspierania rodzin mających 

trudności w samodzielnym wypełnianiu funkcji wobec dzieci, ze szczególnym 

uwzględnieniem kwestii związanych z opieką, wychowaniem i ich ochroną 

przed następstwami kryzysu.(…) Szczęśliwe dzieciństwo wyposaża człowieka 

na kolejne etapy jego życia w system wzorców i wartości. Chętnie jako dorośli 

ludzie odwołujemy się do zasad, zwyczajów i tradycji rodzinnych. Rodzina jest 

najważniejszym miejscem kształtowania osobowości ludzkiej. Warto zatem ją 

wspierać w jej prawie do integralnego i samodzielnego pełnienia przynależnych 

jej ról społecznych. System wsparcia społecznego dla rodzin powinien tworzyć 

warunki do korzystania przez każdą rodzinę z pomocy w sprawach i problemach 

uniemożliwiających ich samodzielne rozwiązanie, wskazywać na zagrożenia dla 

życia rodzinnego, organizować i podnosić jakość usług adresowanych do nich. 

Szczególnym wsparciem należy otoczyć te rodziny, które z różnych powodów 

są dysfunkcyjne, a więc niezdolne do zapewnienia swym dzieciom warunków 
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do prawidłowego wzrostu i rozwoju. Każda ingerencja w życie rodziny wymaga 

wyważenia, dostosowania do indywidualnej sytuacji, a jej celem powinno być 

przywrócenie samodzielności życiowej. Zdarza się, że destruktywne zachowania 

dorosłych osób w rodzinie powodują stan zagrożenia dla zdrowia, a nawet życia 

dziecka, wówczas ingerencja w życie rodziny jest niezbędna i często kończąca 

się zabraniem dziecka ze środowiska rodzinnego i umieszczeniem w innym 

środowisku. Walka o zdrową, pełną miłości, zrozumienia, wsparcia rodzinę, 

dającą poczucie bezpieczeństwa swym dzieciom w ich drodze do dorosłego 

życia jest konieczna. Musimy mieć jednak świadomość, że nawet najlepszy 

system wspierania rodziny nie stworzy gwarancji szczęśliwego dzieciństwa dla 

każdego dziecka, może jedynie łagodzić cierpienia wynikające z jego braku. 

Program skierowany jest do rodzin zamieszkujących w mieście Inowrocław,  

w szczególności rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo wychowawczych, bez względu na rodzaj dysfunkcji występujących 

w rodzinie, a także do osób zajmujących się zawodowo wspieraniem rodziny”. 

 

Anna Trojanowska: 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu w dyskusji. 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2019? 
 

głosowanie:  za – 3,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 1. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Monika Michalczyk – Kierownik Referatu Promocji Zdrowia w Wydziale 

Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Pani Kierownik przedstawiła  projekt uchwały  w sprawie uchwalenia Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie na lata 2016-2020. 

 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 4 do protokółu.  

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu: 

„Zajmując się problemem przemocy domowej, powinniśmy mieć świadomość, 

że nie poznamy rzeczywistej liczby osób jej doświadczających oraz stosujących 

ją. Osoby, które decydują się powiedzieć o swoim problemie drugiemu 

człowiekowi, jak same mówią „nie mogły już dłużej wytrzymać”. Zgłaszają się, 

żeby coś zmienić, ze strachu o siebie, z lęku o swoje dzieci. Często zdarza się, 

że na skutek interwencji służb, zostaje zainicjowana procedura „Niebieskiej 
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Karty”, i fakt ten wcale nie jest przyjmowany z ulgą przez osoby 

doświadczające przemocy. Ofiary twierdzą, że agresywne zachowanie sprawcy 

było incydentalne, że jest już dobrze, i żeby dano im spokój. Nie chcą 

współpracować, rzadko lub wcale korzystają z zaproszeń na grupy robocze. 

Są wreszcie osoby doświadczające przemocy, które po pomoc nie zwrócą się 

nigdy, bo uważają swoją sytuację za normalną, nie dostrzegają, że ktoś odebrał 

im moc działania, albo są tak zastraszone, że nie podejmują żadnych działań, by 

wyzwolić się spod władzy silniejszego. Ludzie nie chcą zmian, boją się ich. 

Czasem, kiedy wiedzą już do kogo się zwrócić, sami wracają i pytają, co robić. 

Osobom zajmującym się przeciwdziałaniem przemocy, bez odpowiedniej 

wiedzy trudno byłoby zrozumieć mechanizmy tego zjawiska i udzielić 

skutecznej pomocy. Zrozumienie konieczności podejmowania systematycznych 

działań przeciw przemocy w rodzinie wymaga uzmysłowienia każdemu 

człowiekowi ogromu cierpień ludzkich, które niesie jej stosowanie. Konieczne 

zatem jest ciągłe przypominanie czym jest przemoc, jakie powoduje skutki  

w życiu człowieka, rodziny oraz życiu społecznym”. 

 

Anna Trojanowska: 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Moim zdaniem przemoc w rodzinie jest ukrywana przez same rodziny,  

w których źle się dzieje.  Sąsiedzi też nie chcą zeznawać i  udają, że nie słyszą, 

co się dzieje obok w mieszkaniu. Jest to bardzo duży problem społeczny.   

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu: 

My możemy reagować tylko, jak jest realne zagrożenie.  Asystentów rodziny 

wprowadzamy także w sytuacjach, kiedy podejrzewamy zagrożenie wystąpienia 

przemocy wobec dzieci. 

 

Anna Trojanowska: 

Rzeczywista liczba osób, które doznają przemocy w rodzinie jest znacznie 

wyższa niż wskazują na to statystyki. Dobrze, że w mieście mamy instytucje, 

które udzielają wsparcia osobom  dotkniętym przemocą domową. 

 

Andrzej Kieraj: 

Problem tkwi również w tym, że żony na drugi dzień wycofują  złożoną skargę. 

Policja jest w takiej sytuacji bezradna.   

Str. 18  pkt 2.5.8. „Prokuratura Rejonowa w Inowrocławiu w 2015 r.  

w sprawach o przestępstwo z art. 207 kk,  m.in. 71 spraw przekazała do sądu  

i 74 sprawy zostały zakończone prawomocnym wyrokiem”.  Czy w tych 

liczbach spraw przekazanych do sądu nie ma pomyłki?  
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Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu: 

Nie ma pomyłki. Często sprawy są wznawiane, mówię o sprawach z lat 

poprzednich i stąd takie liczby. Są to również nakazy sądowe dotyczące zakazu 

zbliżania się do rodziny. 

 

Anna Trojanowska: 

Nie widzę więcej osób chętnych do zabrania głosu. 

Przystępujemy do głosowania. 

 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020? 
 

głosowanie:  za – 3,  przeciw – 0,  wstrzym. się – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad.3. Sprawy bieżące.  

 

Anna Trojanowska: 

Czy w sprawach bieżących są chętni do zabrania głosu? 

W sprawach bieżących nikt głosu nie zabierał. 

 

W  związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

Komisji. Komisja trwała do godz. 1505. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Trojanowska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

D.Trojanowska 


